
Pripomienky sekcie DP k dokumentu 

Pripomienky Výboru sekcie synchronizovaného plávania k ROZPOČTU SPF PRE ROK 2023 

 

Kapitola 11: 

Uvedený počet aktívnych športovcov v DP -2 neodráža realitu , dochádza k tomu na základe 

toho, že športovci sú zdieľaní s plaveckým športom , ale de facto sa venujú dvom športom , čo 

nie je administratívne správne podchytené.  Za rok 2022 počet športovcov , ktorí majú pod 23 

rokov a absolvovali aspoň 3 štarty v DP je 70 a v roku 2021 77. Počet klubov , ktorí 

pripravujú diaľkoplavcov je 38. 

V kapitole 11 pre kluby, ktoré sa venujú okrem bazénového plávania aj diaľkovému plávaniu 

nie je žiadna podpora. Teda je to diskriminačné. Tu DP prichádza o finančnú podporu do 

klubov na týchto športovcov, čím kluby a teda tréneri strácajú motiváciu sa so svojimi 

zverencami tomuto športu mimo sezóny bazénového plávania venovať.  Zároveň navýšením 

na 20% sa zníži aj ostatný základ pre percentuálne rozdelenie pre jednotlivé športy , kde 

opakovane DP prichádza o finančnú čiastku oproti minulému roku napriek podpore rovnako  

5% z rozpočtu SPF ako minulý rok.  

Z celkového pohľadu - teda nielen z pohľadu DP- navýšenie percent v tejto kapitole je 

deštrukčné v širšom horizonte pre SPF. Navýšenie percent musí ísť ruka v ruke s ponížením 

čiastky v inej kapitole. Podporou veľmi širokej základne , kde stačí ako podmienka pre 

aktívneho športovca a získanie finančnej podpory štart na 3x25m , alebo 3x50m a krátením 

kapitoly 15 pre reprezentáciu ideme cestou podpory prežitia klubov , ale nie systematického 

budovania reprezentácie a tým aj snahy o minimálne udržanie výšky PUŠ, prípadne 

navýšenia. 

 

Kapitola 13: 

Vzhľadom na vyplavenie problémov za posledné dni pri organizovaní podujatí SPF , kde DP 

naráža na vážne problémy – na aktuálne reálne personálne poddimenzovanie a mzdové 

podhodnotenie niektorých členov sekretariátu máme za to , že nosným pilierom pre 

zabezpečenie podpory športovcov okrem dobrovoľníkmi obsadených sekcii jednotlivých 

športov, ktorí nie sú finančne ohodnotení je fungujúci sekretariát. Ten však možno zabezpečiť 

len dobrým personálnym a materiálnym vybavením. Obsadením pozícii s jasnou náplňou 

práce a adekvátnym finančným ohodnotením reálne odvedenej práce. Momentálne nastavenie 

má systémové chyby, ktoré ako sa javí povedú ku kolapsu sekretariátu a tým SPF. Ak 10% 

bolo dľa reálnych nákladov málo , treba nájsť spôsob adekvátneho navýšenia – dľa 

podkladov, avšak určite nie na margo reprezentácie, ktorá tvorí výsledky pre PUŠ a nie na 

margo rozvoja športu. Tento krok by rovnako viedol k postupnej deštrukcii. 

 

Kapitola 16: 

K prvej informácii o vyčlenení 30 000e , hoci toto nie je návrhom DP, len v skratke treba 

dodať , aby nebolo vnímané , že to sa má vytvoriť balík financií výlučne pre DP . I keď by 

tento rok z toho došlo k parciálnemu financovaniu EP v DP. Za nás vnímame, že by sa takto 

tvoril balík financií v nasledujúcich rokoch pre potreby financovania medzinárodného 

podujatia aj pre iný šport. 

 

K bodu dva: 

Podávanie projektov FINA v roku 2022 

Pani generálnou sekretárkou I. Lange bol všetkým sekciám doručený mail 7.11.2022 v znení 
“Tak ako minuly rok, tak aj tento ponukam sekciam moznost vypracovania a zaslania projektu, ktory 
bude zaslany na FINA. FINA nasledne vyberie projekt, ktory podpori ciastkou az do 30 000 Dollarov. 
Vstky informacie najdete v prilozenom dokumente. 



  
Projekt je treba zaslat na FINA najneskor do 30.11.2022. Email s vyzvou nam bol zaslany dnes.” 
 
Na toto sme v sekcii DP reagovali vypracovaním 2 projektov , ktoré sme ihneď odovzdali a následne 
do deadline ešte raz prepracovali  pre novú štruktúru projektov podávaných v roku 2022 , ako nám 
bolo z FINA zaslané na poslednú chvíľu: Témy nie sú tajomstvom , rovnako ako aj predpokladané 
náklady uvedené v projektoch. 
1. Kemp diaľkoplavcov 2023 – 5. ročník 
2. Účasť diaľkoplavcov na medzinárodnom podujatí / 7.kolo SPDP + OWM a EP v DP / a organizácia 
medzinárodného FINA školenia rozhodcov v DP. 
 
 

 Z uvedeného je jasné, že šancu na podanie projektu mali všetky športy. Ak boli FINA vybraté 

dva projekty diaľkového plávania SPF, je logické , že tie financie pre tentokrát sú pre potreby 

DP v súlade s údajmi v projektoch. 

 

Na záver: 

Ak podľa údajov zo správy VSSP má DP len 2 športovcov/ napriek 15 reprezentantom v DP a 

22 plavcom v ÚTM DP – obe skupiny na základe riadnych kritérii , ktoré podmieňujú 

plávanie na otvorenej vode / a je citované zo Stanov SPF , že takéto športové odvetvie má 

spadať pod inú sekciu , zmienka o vytvorení rozpočtu pre neexistujúce športové odvetvie na 

Slovensku nemá opodstatnenie. Pre skoky do vody nemáme nielen infraštruktúru , ani 

športovcov. 

 

 
 

V Bratislave  30.3.2023                                            MUDr. Miroslava Dubčáková 

                                                                                  Za sekciu DP SPF 


